

ANGEWANDTE CHEMIE

A Journal of the
Gesellschaft
Deutscher Chemiker

EDITORIAL

Forty years of chemistry—that is the content of this supplement to *Angewandte Chemie International Edition*, which comprises two indexes covering all the review articles of the past forty years sorted according to author names and keywords. As the review articles published in *Angewandte Chemie International Edition* document all the important developments in chemistry and related disciplines you are invited on a discovery tour through the recent history of chemistry. For which of today's hot topics was important preliminary work performed? Which topics have always been in the foreground? Which important subjects emerged recently? Who has published review articles in "Angewandte"? Who has focussed on only one (major) topic throughout his/her career? Who has switched to completely new projects?

What is the reason for presenting forty years of reviews? 1962 was the first year that the English edition of *Angewandte Chemie* was published and in 1992 we published our 30 Year Index of Reviews—at that time sold separately and thus not available everywhere. This time, every subscriber to *Angewandte Chemie International Edition* receives the index of reviews, and naturally it will also be available electronically through Wiley InterScience. In addition, we intend to update the electronic index annually.

The principles behind the indexes are given at the start of each index.

I hope you will enjoy browsing through this index and discover a lot of interesting chemistry and also that this index will be a valuable aid in your search for information.



Elisabeth Weber



Fast ein halbes Jahrhundert Chemiegeschichte halten sie mit diesem Supplement zur *Angewandten Chemie* in Händen, in dem Sie alle Aufsätze der letzten vierzig Jahre nach den Autoren und nach Stichwörtern sortiert finden. Damit können Sie sich auf eine Entdeckungsreise begeben, denn Aufsätze, die in der *Angewandten Chemie* erschienen sind, dokumentieren alle wichtigen Entwicklungen in der Chemie und ihren Nachbardisziplinen. Zu welchen heißen Themen von heute gab es wichtige Vorarbeiten? Welche Themen sind Dauerbrenner? Was waren neue wichtige Forschungsthemen der letzten Jahre? Wer alles hat Aufsätze in der „Angewandten“ publiziert? Welche Forscher haben ihre Interessen über Jahre auf ähnliche Themen konzentriert? Welche wandten sich mehrfach völlig neuen Aufgaben zu?

Doch warum ausgerechnet vierzig Jahre Aufsatgeschichte? Weil 1962 das erste Jahr war, in dem die *Angewandte Chemie* auch in einer englischen Ausgabe erschien – 1992 Anlass für das 30-Jahre-Aufsatzzregister, das allerdings als separates Produkt vermarktet wurde und darum längst nicht überall verfügbar war. Dieses Mal dagegen erhält jeder Abonnent der *Angewandten Chemie* das Aufsatzzregister, und natürlich ist es auch elektronisch über Wiley InterScience verfügbar. Außerdem planen wir, es künftig jährlich elektronisch fortzuschreiben.

Die Regeln, die bei der Gestaltung des Registers angewendet wurden, sind vor den beiden Teilregistern kurz erläutert.

Nun wünsche ich Ihnen viele Entdeckungen beim Blättern in diesem Register und viel Nutzen beim gezielten Arbeiten mit ihm.